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„Nová škola“ z roku 1895 prochází postupnou rekonstrukcí. 
V současnosti dochází k razantní opravě pláště budovy. 
Budoucí fasáda dnešní mateřské školky bude respektovat 

původní historickou podobu, která navrátí jedné z největších 
budov ve Strašicích reprezentativní vzhled.
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Zápis z Rady obce č. 28/04/20 (8. 4. 2020)
J. Hahner, M. Straka

I. Doklady a informace na vědomí
1.  Informace: Obci Strašice bylo zasláno oznámení katastrál-

ního úřadu o opravě chyby v údajích katastru nemovitostí. 
Na základě podnětu geodetické firmy byla upravena hranice 
pozemkových parcel č. 1882/1 (Obec Strašice), č. 1880/3 
(Š. Chudobová) a č. 1906 (Plzeňský kraj). Na základě této 
opravy bude změněna i připravená kupní smlouva ohledně 
prodeje pozemku p.č. 1882/1, kdy prodej tohoto pozemku 
schválilo ZO Strašice.

II. Projednáno
1.	 	Smlouva	o	zřízení	služebnosti	–	CETIN	a.s.

RO projednala návrh smlouvy o zřízení služebnosti na po-
zemku p.č. 1895/1, 1893/3, 2012/18 a 1895/2. Na těch-
to pozemcích bude zřízeno věcné břemeno služebnosti 
umístění a provozování Komunikačního vedení a zaříze-
ní. Za zřízení věcného břemene bude uhrazena náhrada 
ve výši 8.076,- Kč.
RO schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti č. 11010-
075644 se společností CETIN a.s.

2.	 	Licenční	smlouva	-	OSA
RO projednala návrh licenční smlouvy o veřejném pro-
vozování. Smlouva stanovuje poplatek za veřejnou hu-
dební produkci v rámci Obecního plesu. Poplatek činí 
1.028,50 Kč.
RO schvaluje Licenční smlouvu o veřejném 
provozování č. VP_2020_40835. 

3.	 	Smlouva	o	výkonu	činnosti	technického 
dozoru	na	stavbě
RO projednala návrh smlouvy o výkonu činnosti technic-
kého dozoru na stavbě „Dům obce Strašice č.p. 40 – sta-
vební úpravy a přístavba“. Technický dozor bude vykoná-
vat Ing. Alexandr Ptáček.
RO schvaluje Smlouvu o výkonu činnosti 
technického dozoru na stavbě „Dům obce 
Strašice č.p. 40 – stavební úpravy a přístavba“ 
s Ing. A. Ptáčkem (IČO: 45084718).

4.	 	Smlouva	o	výkonu	činnosti	technického 
dozoru	na	stavbě
RO projednala návrh smlouvy o výkonu činnosti technic-
kého dozoru na stavbě „Strašice – Fasáda MŠ“. Technický 
dozor bude vykonávat Ing. Alexandr Ptáček.
RO schvaluje Smlouvu o výkonu činnosti 
technického dozoru na stavbě „Strašice – Fasáda 
MŠ“ s Ing. A. Ptáčkem (IČO: 45084718). 

5.	 	Žádost	o	pronájem	pozemku	–	J.	Přibáň
RO projednala žádost o pronájem části pozemku 
p.č. 1282/4 v prostoru bývalého hřiště Dukla. Žadatel chce 
pozemek rekultivovat a užívat k rekreaci (zahrádku).
RO bere na vědomí žádost č.j. 320/20. RO schvaluje 
záměr pachtu části pozemku p.č. 1282/4 v k.ú. Strašice. 

6.	 	Ukončení	nájmu	hrobu	–	Z.	Lokajová
RO projednala dopis ohledně ukončení nájmu hrobového 
místa č. 227. Žadatelka požádala o přidělení nového hro-
bového místa z důvodu sesuvu stávající hrobky. Žadatelka 
zmínila, že by byla ráda, kdyby se na likvidaci hrobky čás-
tečně podílela i Obec Strašice. Celkové náklady na likvi-
daci hrobky, přenesení ostatků a realizace nového hrobu 
byly vyčísleny dle objednávky na 53 tis. Kč.
RO konstatuje, že dle místního šetření nebylo zjištěno po-
chybení správce pohřebiště, proto nebude příspěvek na li-
kvidaci hrobového zařízení vyplacen.
RO bere na vědomí dopis č.j. 375/20. RO neschvaluje 
poskytnutí příspěvku na likvidaci hrobového zařízení 
dle dopisu č.j. 375/20. 

7.	 	Žádost	o	ukončení	nájmu	zahrádky	–	J.	Kapusta
RO projednala žádost o ukončení nájmu zahrádky č. 67 
z důvodu úmrtí pana J. Kapusty.
RO schvaluje žádost č.j. 367/20. RO schvaluje záměr 
pachtu zahrádky č. 67. 

8.	 	Žádost	o	převod	nájmu	–	H.	Kaminiecká
RO projednala žádost o přenechání nájemní smlouvy 
k bytu v č.p. 560 ze současné nájemkyně L. Jobové na H. 
Kaminieckou.
RO schvaluje přidělení bytu v č.p. 560 paní 
H. Kaminiecké, bytem Strašice 565, po paní L. Jobové.

9.	 	Zápis	z	jednání	Komise	životního	prostředí
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí 
ze dne 11. 3. 2020. Komise se zabývala žádostmi o ká-
cení dřevin (rozlomený smrk po bouři, modřín a borovi-
ce ve Dvoře, bříza U Libuše, olše a lípa na pozemcích 
Ing. Matase). Komise probrala rovněž stav zeleně, která 
byla vysazena jako náhradní výsadba. Komise doporučila 
provést posouzení zdravotního stavu odborníkem u aleje 
od obecního úřadu a u jednotlivých stromů v sídlištích.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 11. 3. 2020. 
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10.		Souhlas	s	umístěním	optické	přípojky 
–	CETIN	a.s.
RO projednala předložený seznam budov, do kterých by 
mohla být přivedena optická síť pro zkvalitnění telekomu-
nikačních služeb. Jedná se o budovy v centru obce (pře-
devším bytové domy). Do těchto budov by byla optická síť 
přivedena v 1. etapě.
RO schvaluje umístění optických přípojek a realizaci 
vnitřních rozvodů dle seznamu č. 11010-093922, 
který předložila společnost CETIN a.s.

11.		Rozpočtové	opatření	obce	Strašice	č.	1-2020
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 1-2020. Rozpočtové opatření zahrnuje například nákla-
dy na zřízení místa pro odkládání bioodpadu pro potřeby 
obce, úpravu prostranství u ošetřovny a opravu skladu pro 
potřeby obce, prostředky na uhrazení územního plánu, 
zrušení opravy střechy na domě č.p. 490-491, atd.).
RO bere na vědomí Rozpočtové opatření obce 
Strašice č. 1-2020.

12.		Nájemné	prostoru	sloužícího	k	podnikání
RO projednala návrh na snížení nájemného pro podnikate-
le, kteří mají pronajatý obecní majetek, kde provozují svoji 
podnikatelskou činnost. Snížení nájmu se bude týkat těch 
nájemníků, kterým byla zakázána činnost v rámci nouzové-
ho stavu v ČR (např. masáže, kosmetická studia, restaura-
ce, atd.). Dle stanoviska MV ČR je nutné na dobu snížení 
nájemného uzavřít dodatky ke stávajícím smlouvám.
Toto opatření se týká těchto nájemců: Vendula Ungerma-
nová, Jana Sazimová, Alena Praxová, Mirko Šefl, Jitka 
Štychová, Radka Tomášková a Monika Buryňáková.
RO schvaluje odpuštění nájemného pro živnostníky/
podnikatele po dobu 3 měsíců od března 2020 z dů-
vodu omezení činnosti v rámci vyhlášení nouzového 
stavu v ČR. 

13.		Změna	termínu	úhrady	poplatku	za	zahrádku
RO projednala návrh na změnu termínu splatnosti poplat-
ku za užívání obecní zahrádky, který byl původně stano-
ven do 31. 3. 2020. Nově bude možnost tento poplatek 
uhradit do 30. 6. 2020.
RO schvaluje změnu termínu splatnosti poplatku 
za obecní zahrádku do 30. 6. 2020. 

14.		Záměr	pronájmu	–	Restaurace	Společenský	dům
RO projednala návrh ohledně zveřejnění záměru proná-
jmu Restaurace Společenský dům. Současné služby ne-
splňují očekávání, tudíž bude dána možnost potenciálním 
zájemcům o provozování tohoto zařízení. 
RO schvaluje záměr pronájmu Restaurace 
Společenský dům. 

15.		Hromadná	licenční	smlouva
RO projednala návrh hromadné licenční smlouvy za pro-
vozování veřejného rozhlasu. Poplatek ve výši 20.277,- Kč 
bude rozdělen mezi společnosti OSA, OAZA a INTER-
GRAM. Jedná se o roční poplatek za provozování veřej-
ného rozhlasu.
RO schvaluje Hromadnou licenční smlouvu 
č. VP_2020_61061. 

16.		Účetní	závěrka	ZŠ	Strašice
RO projednala Účetní závěrku ZŠ Strašice za rok 2019. 
Zřizovatelem byla poskytnuta částka ve výši 4,3605 mil. 
Kč, za elektrickou energii bylo uhrazeno 489 tis. Kč, 
za teplo 1,156 mil. Kč, za materiál 1,119 mil. Kč, za opra-
vy 917 tis. Kč, atd. ZŠ Strašice dále požádala o pokrytí 
zhoršeného hospodářského výsledku z rezervního fondu 
ve výši 164.228,75 Kč.
RO schvaluje Účetní závěrku ZŠ Strašice za rok 2020. 
RO schvaluje pokrytí zhoršeného hospodářského 
výsledku za rok 2019 z rezervního fondu ve výši 
164.228,75 Kč.

17.	 	Rozbor	hospodaření	–	Služby	obce	Strašice	s.r.o.
RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice k 31. 12. 2019. Za rok 2019 byl vytvořen zisk 
ve výši 598 tis. Kč. Celkové tržby byly ve výši 12,682 mil. 
Kč, náklady byly ve výši 12,083 mil. Kč. Náklady na plyn 
činily 6 mil. Kč, náklady na opravy činily 627 tis. Kč, na re-
kultivaci skládky bylo převedeno 179 tis. Kč. Čistírna od-
padních vod vykázala zisk ve výši 245 tis. Kč, skládka 
odpadu vykázala zisk 568 tis. Kč, tepelné hospodářství 
vykázalo zisk 502 tis. Kč.
RO bere na vědomí Rozbor hospodaření společnosti 
Služby obce Strašice s.r.o. k 31. 12. 2019. 

18.		Cenová	nabídka	–	úklid	společných	prostor	
v	bytových	domech
RO projednala zaslané cenové nabídky k provádění úkli-
du společných prostor v bytových domech v majetku obce. 
Vzhledem k tomu, že se množí stížnosti ohledně narůstají-
cího nepořádku ve společných prostorech, byly osloveny tři 
subjekty, aby předložily cenové nabídky na provádění pra-
videlného úklidu ve všech vchodech. Náklady pak budou 
účtovány jednotlivým nájemníkům v placených službách 
v rámci ročního vyúčtování. Celkem byly předloženy tři na-
bídky. Úklid společných prostor bude zahájen 1. 6. 2020.
RO bere na vědomí zaslané cenové nabídky. RO 
schvaluje provádění úklidů společných prostor 
v obecních domech paní P. Řáhovou od 1. 6. 2020. 

19.		Inventarizační	zpráva	–	MŠ	Strašice
RO projednala Inventarizační zprávu MŠ Strašice za rok 
2019. Skutečný stav byl zjišťován fyzickou a dokladovou 
inventurou a dále byl skutečný stav porovnán na účetní 
stav majetku a závazků a ostatních inventarizačních polo-
žek. Inventarizační rozdíly nebyly zjištěny.
RO schvaluje Inventarizační zpráva MŠ Strašice 
za rok 2019.
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20.		Rozbor	hospodaření	–	MŠ	Strašice
RO projednala Rozbor hospodaření MŠ Strašice k 31. 12. 
2019. Z prostředků zřizovatele bylo poskytnuto 4,3 mil. Kč, 
z toho na opravy bylo využito 3,183 mil. Kč, za teplo bylo 
uhrazeno 478 tis. Kč, za elektřinu 50 tis. Kč, atd.
RO schvaluje Rozbor hospodaření MŠ Strašice 
k 31. 12. 2019. 

21.		Odpisový	plán	ZŠ	Strašice
RO projednala předložený návrh odpisového plánu ZŠ 
Strašice na rok 2020. Majetek pořízený v září 2019 je za-
řazen do 2. odpisové skupiny s rovnoměrně stanovenými 
odpisy s délkou odepisování 5 let.
RO schvaluje Odpisový plán ZŠ Strašice na rok 2020.

22.		Prominutí	školného	v	MŠ	Strašice
RO projednala předložený návrh ohledně prominutí škol-
ného v MŠ Strašice za měsíc duben z důvodu, že bude 
školka celý tento měsíc stále uzavřena.
RO schvaluje prominutí školného v MŠ Strašice 
za měsíc duben 2020. 

23.		Program	jednání	ZO	Strašice
RO projednala návrh programu jednání ZO Strašice dne 
23. 4. 2020. Zastupitelstvo proběhne za osobní účasti 
zastupitelů. Dle platných nařízení musí být však dodržen 
bezpečnostní odstup jednotlivých zastupitelů alespoň 2 m, 
všichni zastupitelé musí mít v průběhu jednání chráněná 
ústa a nos.
RO doporučila, aby se jednání ZO Strašice řídilo následu-
jícím programem:
 1.  Zahájení
 2.  Schválení programu jednání
 3.  Schválení orgánů jednání
 4.  Náměty a podněty občanů
 5.  Účetní závěrka Obce Strašice za rok 2019
 6.  Rozpočtové opatření obce Strašice č. 1-2020
 7.  Žádost o dotaci z rozpočtu obce – TJ Spartak 

Strašice z.s.
 8.  Kontrola usnesení
 9.  Interpelace zastupitelů
 10.  Návrh usnesení
 11.  Závěr
RO schvaluje navržený program jednání ZO Strašice 
dne 23. 4. 2020.

Rada obce schválila 
změnu úklidu 

v bytových domech
Rada	obce	na	svém	zasedání	dne	29.	4.	2019	se	
zabývala	úklidem	ve	veřejných	prostorách	obec-
ních	bytových	domů.

V poslední době se množily stížnosti od nájemců 
bytů, že velké procento uživatelů bytů neuklízí dle 
stanoveného harmonogramu schodiště, chodby 
a sklepy. Pořádek ve veřejných částech bytových 
domů se zavedeným systémem rozpisu úklidu mezi 
nájemníky bohužel neudržel. V některých vchodech 
jsem vyhodnotil úklid jako zcela nedostatečný. Zvláš-
tě v dnešní zdravotně složité době jsme nemohli ten-
to stav ignorovat.

Proto rada obce schválila úklid veřejných prostor 
v obecních domech externí firmou. Vybírali jsme 
ze tří předložených nabídek a schválili cenově nej-
výhodnější předložený rozpočet. Úklidy tímto způ-
sobem jsou již praktikovány ve všech bytových do-
mech, které nejsou obecní a v i v jiných městech je to 
zcela běžné. Úhrada v placených službách se bude 
pohybovat okolo 100 Kč na jeden nájemní byt měsíč-
ně.Věřím, že tato změna bude přijata nájemníky bytů 
pozitivně a že se to kladně projeví na úrovni našeho 
obecního bydlení.

Jiří Hahner, Starosta obce
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Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče 
za měsíc duben

Již	druhým	měsícem	pokračuje	na	naší	základní	škole	distanční	forma	výuky.	Během	této	doby	se	
do	práce	úspěšně	zapojily	všechny	třídy.	Nyní	se	všichni	účastníci	procesu	zdokonalují	ve	svých	
činnostech	a	učitelé	obohacují	svoji	práci	o	moderní	způsoby	a	netradiční	metody	výuky.	Všichni	
učitelé	usilují	o	to,	aby	děti	práce	bavila	a	byla	pro	ně	přínosem.
Komunikace s dětmi i jejich rodiči probíhá všemi dostup-
nými prostředky a je na výborné úrovni, za což dětem a je-
jich rodinám náleží poděkování. Děti učinily významný po-
krok v rozvoji svých počítačových dovedností i pracovních 
návyků (samostatnost, plánování práce, zodpovědnost). 
I nadále funguje ve škole výdajové okénko, kam mohou 
žáci a jejich rodiče docházet s úkoly i pro úkoly denně 
od 6:00 do 16:00 hodin. 

Dne 8. dubna byly zveřejněny výsledky celorepublikové 
matematické	 soutěže	 PANGEA, jejíž organizaci a zdár-
ný průběh zabezpečily paní učitelky Mgr. Olga Škardová 
a Mgr. Pavlína Dostálová. Letos proběhl již sedmý ročník 
této soutěže, kdy žáci řeší tematické úlohy nejen ze spole-
čenskovědních a přírodovědných oborů. Letošní školní rok 
bylo téma „Média“ a „Záchranné sbory“. Naše škola se této 
soutěže zúčastnila poprvé. Soutěž probíhá ve dvou kolech, 
školním a celorepublikovém, a je určena žákům 4. až 9. tříd. 
Školní kolo proběhlo na naší škole dne 20. února. Poté byly 
odpovědní lístky odeslány organizátorovi této zajímavé sou-
těže ke kontrole. Dne 8. dubna byly zveřejněny výsledky. 

Nejlepších	výsledků	dosáhli 
v	jednotlivých	kategoriích:	

4.	třída: Martin	Kocábek

5.	třída:	 Alžběta	Sedláčková

6.	třída:	 Jiří	Rys

7.	třída:	 Anna	Halamová

8.	třída:	 Aneta	Mudrová

9.	třída:	 Aleš	Lejček

Abychom	zpestřili	dětem	pobyt	doma,	připravila	pro	
ně	škola	výtvarnou	soutěž.

Základní	škola	Karla	Vokáče	Strašice	vyhlašuje:

VÝTVARNOU 
SOUTĚŽ

Téma:

Moje rodina
Soutěž	je	dobrovolná,

je	určena	pro	žáky	od	1.	do	9.	ročníku, 
kteří	se	budou	chtít	zapojit.

Výtvarně	ztvárni,	jak	trávíš	čas	se	svou	rodinou.
Můžeš	kreslit,	malovat	nebo	něco 

pěkného	vytvořit.

Vaše díla můžete přinášet do 1. 6. 2020 a budou 
vystavena ve vestibulu naší školy.

Fantazii	se	meze	nekladou…
Těšíme	se	na	vaše	výtvarné	práce!

Kontakt:
Mgr. Věra Peterková, zástupkyně ředitele školy

e-mail: peterkova@skolastrasice.cz
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Velmi	pěkné	domácí	práce	vznikají	nejen	v	hodinách	výtvarné	a	pracovní	výchovy, 
ale	například	i	dějepisu,	ostatně	posuďte	sami.

Výtvarná výchova

Dějepis starověké Řecko Velikonoční zajíčci

Zajíček z punčochy
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Plzeňský kraj připravuje zcela novou dopravu po kraji

Cestující	 linkovými	autobusy	po	Plzeňském	kraji	 se	
od	 14.	 června	mohou	 těšit	 na	 více	 než	 300	 nových	
moderních	 autobusů	 v	 barvách	 Plzeňského	 kraje.	
Všechna	vozidla	budou	nízkopodlažní	a	vysoce	kom-
fortní	 –	 vyjma	moderního	 vzhledu	 a	 zvýšeného	po-
hodlí	nabídnou	i	klimatizaci,	USB	nabíječky	a	na	hlav-
ních	 trasách	ve	vybraných	spojích	bude	k	dispozici	
i	Wi-Fi	připojení.

Jedna	jízdenka	po	celém	kraji
Plzeňský kraj plánuje spustit i vlastní tarif, který budou moci 
lidé využívat jak pro autobusy, tak i pro vlaky, a platný bude 
pro jednotlivé jízdy i pro předplatné. Rozhodnete-li se ces-
tovat veřejnou dopravou v rámci Plzeňského kraje, bude 
vám na cestu stačit vždy jedna jízdenka. Nebudete tak 
muset komplikovaně řešit, se kterým dopravcem pojedete, 
a u koho to vyjde levněji.

Dispečink
Nově bude od stejného data spuštěn dispečink integrova-
ného systému, který bude hlídat přestupní vazby na ná-
dražích, a to i mezi drážní a autobusovou dopravou. Přes 
dispečink bude možno objednat také tzv. spoje na zavo-
lání. Jde o spoje s nepravidelnou vytížeností, které jsou 
místo zrušení převedeny do režimu objednávky. Neob-
jednají-li si cestující spoj, autobus nevyjede. Objednávka 
bude možná telefonicky přes číslo, které bude na každém 
jízdním řádu, či přes webový formulář.

Díky	změně	navíc	Plzeňský	kraj,	jako	
provozovatel,	výrazně	ušetří

Kraji se navíc s novým dopravcem podařilo i ušetřit, a to 
zhruba 16 milionů ročně. Nový dopravce bude Plzeňský 
kraj obsluhovat deset let, jak uvádí smlouva s Plzeňským 
krajem, který je provozovatelem této dopravy, a který bude 
pobírat příjmy z jízdenek či naopak dotovat některé spoje. 

Veškeré informace o nové dopravě naleznete na webo-
vých stránkách www.idpk.cz a Facebooku a Instagramu 
IDPK.cz.
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Partnerství s Markt Hohenfelsem – nový Starosta
Ing.	František	Nerad	–	člen	komise	Partnerství

Jak	 jsem	 anoncoval	 v	 dubnovém	 Barňáku,	 dlužím	
sdělení	o	volbě	starosty	v	partnerské	obci	Markt	Ho-
henfels.	 Dne	 29.	 března	 se	 uskutečnilo	 druhé	 kolo	
voleb	starosty.	Ani	Koronavirus	volby	nezrušil,	pro-
tože	 volby	 jsou	 v	 demokratické	 zemi	 základ	 všeho!	
Porovnáme-li	to	s	Českem,	kde	si	„někdo“,	dokonce	
protiprávně,	zrušil	doplňovací	senátní	volby	v	Tepli-
cích,	musíme	se	za	naši	demokracii	tak	trochu	stydět. 

O výsledku nás informoval starosta Bernhard Graf hned 
v podvečer.

I z účasti v těchto volbách i přes různá omezení se může-
me podivovat. Z celkem 1 662 voličů obce přišlo zvolit sta-
rostu v druhém kole 1 267 občanů. Ukazuje to na zájem 
občanů obce mít ve svém čele lidi, kterým věří a chtějí, 
aby jejich obec spravovali. Z mnoha hovorů, které jsem 
měl s bývalým starostou vím, že v Hohenfelsu se nevlád-
ne, ale spravuje obec podle přání občanů. S občany se 
diskutuje, občanům se vysvětluje a objasňují všechny kro-
ky, které se dělají a hlavně budou dělat. Lidé dopředu mu-
sejí znát, kolik budou stát jednotlivé práce, proč ty které 

zakázky získala právě tato 
firma a ne jiná. Pan sta-
rosta na konci roku v jejich 
obecním bulletinu na ně-
kolika stránkách zveřej-
ní, co se udělalo, kolik to 
stálo atd. No a ten bulletin 
(der Mitteilungsblatt) pak 
zdarma každý měsíc do-
stane do schránky každá 
rodina v Markt Hohen-
felsu. Samozřejmě pak 
bulletin visí pro ostatní zá-
jemce na webových strán-
kách obce.

Popřál	jsem	i	novému	starostovi	a	ještě	večer	mi	
od	něho	přišla	zpráva:
ne 29.03.2020 22:00 Od UPW Christian Graf 
komu 'Ing. František Nerad'
Hallo Frantisek, herzlichen Dank für Deinen Glückwun-
sch. Ich freue mich auf ein Wiedersehen und auf die Zeit 
nach der Krise. Viele Grüße nach Strasice! Christian

Plánovali jsme letos v komisi pro Partnerství po delší době 
zájezd na Německo-americký lidový svátek, který však bude 
muset být, jako mnoho jiných aktivit, kvůli současné situaci, 
zrušen. Na svém webu to oznámil i Markt Hohenfels:

Deutsch-amerikanisches	Volksfest

Das Volksfest findet heuer wegen 
der Corona-Krise nicht statt.

Od: "Bernhard Graf"
<Bernhard.Graf@markt-hohenfels.de>
Komu: "Ing. František Nerad"
<frantisek.nerad@tiscali.cz>; "Pavla Hrazdilová" 
Odesláno: 29.03.2020 18:48:04
Předmět: Bürgermeisterwahl Hohenfels

Wir haben ein Ergebnis.
Christian Graf wird ab 1. Mai neuer Bürgermeister. 
Siehe auch www.markt-hohenfels.de 
Mit freundlichen Grüßen, Bernhard Graf

Vorläufiges	Ergebnis	der	Bürgermeisterstichwahl	
vom 29.03.2019

Thomas	Münchsmeier,	CSU, 
552	Stimmen,	44,1	Prozent

Christian	Graf,	UPW, 
700	Stimmen,	55,9	Prozent

Wahlberechtigte:	1.662
Wähler:	1.267
gültig:	1.252
ungültig:	15
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Bohužel tedy musíme letos brzké 
setkání s přáteli oželet. No snad se 
to příští rok podaří. Jsme samozřej-
mě zvědaví, jak se bude spolupra-
covat s novým starostou. Znám ho 
sice nějakou dobu, ale nikoli z jeho 
nové pozice. Nicméně z toho, jak 
reagoval po volbách a poslal po-
zdrav si myslím, že to bude stejné 
jako dosud. Mě s ním navíc spojuje 
i stejná profese. 

Stejně tak jsme zvědaví na spolu-
práci našich zastupitelstev. Myslím 
si, že se máme od nich učit ještě 
docela dost věcí, včetně například 
reakcí na akce podobné součas-
ným nepříjemnostem. V dubnovém 
Mitteilungsblatt je například sta-
rostou popsáno mnoho stran (cel-
kem pět) o situaci, rady jak a co 
dělat a jak to bude pokračovat. Jak 
z toho materiálu vyplývá, tak první 
pokyny dostaly radnice v Bavorsku 
už 6. března 2020 a když to porov-
náme s událostmi v Česku, musíme konstatovat, že jsme 
se dost loudali, ne ve Strašicích, ale na nejvyšších úrov-
ních státu. No a z toho se pak odvíjí to, jak to funguje 
„dole“, v podhradí. Nebudu to překládat, nicméně sděluji, 
že to je věcný popis situace, informace o postupu v obci 
a hlavně reálný pohled do budoucnosti. Ano i Markt Ho-
henfelsu budou muset redukovat své plány, zrušit někte-
ré akce, pozastavit investice a starosta musí vše vysvětlit 
lidem. Ale ten základ demokracie, svobodné volby, mu-
sejí zůstat za každé situace. Měli jsme V Česku štěstí, 
že do této situace přišly pouze jedny a to ještě pouze 
doplňovací volby. Neumím si představit, jak by dopadly 
volby komunální, jako to bylo v Bavorsku. Mám s tím dost 
zkušeností a vím, že na každou práci, na každou situ-
aci lze napsat nějaký ferman, postup, návod. Jen musí 
každý odpovědný člověk jednak chtít a jednak umět ten 
návod napsat a lidem sdělit. Speciálně dnes, když větši-
na lidí sedí doma, nechodí na úřady a je možné celé dny 
sedět u počítače a vymýšlet a psát, hlavně o budouc-
nosti. Naši obec bude čekat dost velká změna rozpočtu, 
takže doufám, že v květnovém Barňáku se o tom už něco 
dočteme, jako jsme se to už v dubnu dočetli v partnerské 
obci v Bavorsku. Novému starostovi Christianu Grafovi 
blahopřeji a držím palce.
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Hájkův mlýn
Mgr.	Tomáš	Makaj

Nad dnešním Hájkovým mostem (2015), jenž se od ne-
paměti jmenoval První most, stával v minulosti jez, který 
přiváděl vodu do tzv. Hájkova mlýna pomocí náhonu, je-
hož pozůstatky jsou dnes lemovány starými duby a jasa-
ny. V blízkosti Prvního mostu je parkoviště s posezením 
a informačními panely o CHKO Brdy. V 19. století zde bylo 
jedno z míst, kde se na břeh vytahovalo plavené dřevo 
z potoka a sušilo se na hranicích. Později se zpracovávalo 
ve stabilních dehtářských pecích a v milířích. Produktem 
byl dehet a dřevěné uhlí. Z dehtu se vyráběla kolomaz 
a dřevěné uhlí se používalo do vysokých pecí. 

Areál Hájkova mlýna je 
dodnes tvořen celou řa-
dou budov. Z nich nejstar-
ší je mlýn, který byl původ-
ně hamrem. Jeho historie 
se začíná psát kolem roku 
1700, čemuž nasvědčuje 
druhotně použitý portál 
s vytesaným letopočtem 
v základech současné bu-
dovy. V roce 1849 hamr 
vyhořel neopatrností ná-
jemce, který měl krást 
dřevěné uhlí z nedalekých 
milířů a ukládal jej doma. 
Z následujícího roku po-
chází plán obnoveného 
cánhamru, který byl poz-
ději přestavěn na mlýn. 
V roce 1868 byl koupen 
„králem železnic“ Strous-
bergem. V té době zde byl 
v nájmu František Plecha-
tý z Rokycan. Za jeho hos-
podaření se opravilo vodní 
kolo a nechaly udělat nové vantroky. I přes tyto investice 
dostal František Plechatý z mlýna výpověď a na jeho místo 
byl dosazen mlynář Velvarský, který dostal zdejší zařízení 
jako náhradu za mlýn na Čápu u Zbiroha. Směna pak byla 
provedena již pod novou správou zbirožského panství, 
které zakoupil Josef Colloredo Mansfeld. František Ple-
chatý odešel do Rokycan, kde spravoval své reality a hos-
tinec „ Pod Starou Hutí“. V roce 1885 zakoupil mlýn Jan 
Hájek, který odešel velmi záhy na vojnu a hospodářství 
pronajal Josefu Smrčinovi. Ten zde zahájil výrobu šindele 
a udělal malou pilnici. Po návratu z vojny Jan Hájek pod-
statně rozšiřuje areál mlýna, přistavuje velkou pilu, stodo-
lu a seník. V roce 1898 staví velký obytný dům. Během 
let budování ale přichází celá řada komplikací v podobě 

velkých povodní (1890,1892,1895), při kterých byl zničen 
jez. V roce 1908 měl mlýn dvě vodní kola na svrchní vodu. 
Mlynář Jan Hájek byl také politicky i vlastenecky angažo-
ván. Již v době před I. světovou válkou navštěvovala mlýn 
celá řada slavných osobností, mezi něž patřil kupříkladu 
Eduard Vojan či Jindřich Mošna.

V roce 1939 mlýn vyhořel. Provoz byl velmi rychle obno-
ven, vybavení zmodernizováno a budova byla zvýšena 
o jedno patro. Obnovena také byla poničená pekárna. 
Po roce 1948 se mlynářské rodině Hájků nevedlo dobře. 

Přišlo znárodnění a mlynář zůstal v mlýně jako zaměst-
nanec. V roce 1953 došlo k zastavení výroby a pracovala 
zde pouze pekárna, která byla v provozu až do roku 1976. 
Během let 1950–1952 byly v domě ubytováni příslušníci 
52. PTP ze Svaté Dobrotivé z takzvané farářské roty. Je-
jich osudy zmiňuje v knize „Čudná vojančina“ slovenský 
spisovatel a duchovní Vincent Petrík (1924–2016). Mlýn 
i hospodářství bylo po roce 1989 vráceno v restituci rodin-
ným příslušníkům. Bohužel veškeré zařízení a budovy se 
nacházely v tak žalostném stavu, že se mlýnský provoz 
nepodařilo obnovit. 
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Strašické hrady
Mgr.	Tomáš	Makaj

Výprava za strašickými hrady je tak trochu cestou za ztra-
ceným světem středověku. Asi zcela nepotěší milovníka 
kamenných hradů. My se vypravíme za takzvanými „drňá-
ky“, tedy za panskými sídly u kterých je dnes v podstatě 
zachováno pouze samotné tvrziště. Prvním takovým je 
takzvaný Vimberk,stojící při samém vstupu do strašické 
kotliny nad Padrťským potokem (Klabavou). Je snadno 
dostupný po modré turistické značce vedoucí z Dobříva.
Podle zachovalých hlubokých příkopů je některými bada-
teli jeho vznik kladen až do jedenáctého století. Dnes se 
spíše přikláníme k tomu, že hrad existoval někdy od polo-
viny 13. století, čemuž nasvědčují i střepové nálezy. První 
popisy hradu a jeho okolí zachytil F. A. Heber (1815–1849).
Tehdy říkalo hradu „Na starém zámku“. Vznosný název 
Vindberg či Vimberk, zavedl do literatury až August Sed-
láček (1843–1926). Nedaleko tvrziště jsou patrné pozů-
statky po hornické činnosti. U křižovatky modré turistické 
značky s cyklostezkou (3) se nachází vstup do středověké 
štoly, kterému se přezdívá Loupežnická jáma. Pokud pů-
jdeme dál po modré, dojdeme do Strašic, o nichž pochází 
první písemná z roku 1349, kdy zde vládli Rožmberko-

vé. Na křižovatce turistických tras se vydáme po zelené, 
za kostelem v místě bývalé strašické fary č.p. 1 najdeme 
skromné pozůstatky bývalého strašického hradu, který se 
nacházel přímo v srdci strašické kotliny.Právě zde sídli-
li rožmberští purkrabí. Ti dohlíželi na chod tzv. dominia, 
jehož hlavním posláním byla výroba železa. Třetí ze stra-
šických hradů se velmi těžko hledá. V minulosti byl spor 
o tom, že zřejmě stával na Lipovsku pod názvem Chlukov. 
Jeho existence však nebyla nikdy prokázána. Třetí hrad, 
respektive malé tvrziště typu motte se nachází, nedaleko 
bývalé tankové cesty na Bahna za strašickou vodárnou 
na úpatí Kamenné. Za starým vodojemem je to první ces-
ta do leva, zde projdete dubovým porostem až k prvním 
úvozovým cestám. Takto vypadá brdský středověk, velmi 
málo znatelný, ale přesto dosud zachovalý v lesním pro-
středí. Málokdo ví, že existoval i čtvrtý hrad na Královce, 
tedy v místě kde je podivná zatáčka v lese na silnici mezi 
Olešnou a Těnskými křižovatkami. V místě jsou pomníky 
obětem střelby německých vojáků na konci II. světové vál-
ky. Po hrádku zůstala jen jáma a pověsti. Byl totiž vytěžen 
jako lom a poté používán jako skládka.
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Hospoda na Benátkách Strašice nabízí 
od	pondělí	do	pátku	rozvoz	obědů. 
Cena poledního menu 80 Kč. Rozvoz obědů zdarma.

Bližší informace na telefonu: 723 237 822

Od pondělí 27. dubna 2020 je znovu 
otevřena naše knihovna

Knihovnu	je	možno	navštívit	jen	za	účelem	vrácení	a	vypůjčení	knih.

Výpůjční	dny	zůstávají	stejné. 
Výpůjční	doba	končí	v	16	hodin.

Přístup	k	internetu	je	zatím	omezen.	
V	budově	knihovny	je	nutno	respektovat	zvýšené	hygienické 

požadavky	(roušky,	dezinfekce,	rozestupy) 
a	do	knihovny	vstupovat	jednotlivě	a	dodržovat 

pokyny	pracovníka	knihovny.


